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1.
EDUCATION 学历
Ph.D.
Michigan State, 1958 (Agricultural Engineering), Minors in Mathematics and Mechanical Engineering
博士          密歇根大学，1958，主修农业工程，副修数学和机械工程

MSAE
Michigan State University, 1956
硕士     
密歇根州立大学，1956

BSAE
National Taiwan University, 1953
学士          国立台湾大学，1953

2.
PROFESSIONAL CAREER 职业
2008 to present   -     深圳市兆凯生物工程研发中心有限公司 总裁兼技术总监

University of Hawaii:
夏威夷大学
2004 to present
-
Professor Emeritus 荣誉退休教授
2000 to 2204
-
Professor, Department of Molecular Biosciences and Bioengineering
                                  分子生物学和生物工程系教授
1994 to 2000
-
Professor, Department of Biosystems Engineering
                                  生物系统工程系教授
1990 to 1996
-
Director, Aquaculture Program, CTAHR
                                  水产养殖中心主任
1975 to 1994
-
Professor, Agricultural Engineering, and Graduate Faculty, Agricultural Economics (Agricultural Systems Analysis)
                                  农业工程教授和研究生导师



农业经济系研究生导师（农业系统分析）

1968-1975
-
Professor and Chairman, Agricultural Engineering Department
                                 
农业工程系教授和系主任
1964-1968
-
Associate Professor and Chairman, Agricultural Engineering Department
                                
农业工程系副教授
1959-1964
-
Assistant Professor
                                  助教授

Others:

其它
2010                  广东省领军人才
2010 - Present
Honorary Director, Applied Biochemistry Laboratory, Huanan Agricultural University, Guangdong, China. 华南农业大学应用生物化学研究所。

2008 - Present
Honorary Chairman and Member of the Editorial Board, International Journal of Agricultural and Biological Engineering (IJABE)
                          国际农业和生物工程期刊编辑委员会，荣誉主席和成员
2005 – 2011

Member, State Council (China), Overseas Chinese Affairs Bureau，Expert Consultative Committee.中国 国务院侨办海外专家咨询委员会委员
2005- 2007 
-
Member, National Open Laboratory for the Control of Aquaculture Water Quality, Chinese Academy of Fishery Sciences. 中国水产科学研究院渔业水体净化技术与系统研究重点开放实研室学术委员会委员
2005- 2007 
-
Chief Technical Expert, Research Institute of Fisheries Machinery & Instrument, Chinese Academy of Fishery Sciences. 中国水产科学研究院渔业机械儀器研究所首席专家
2004-2007  
-
Academic consultant, Chinese Academy of Fishery Sciences. 中国水产科学研究院学术顾问
2000-2001
-
国立台湾大学访问将讲座教授
1996-1997
-
President, Kona Bay Oyster and Shrimp Company, Inc.
                          Kona Bay蚝与虾公司，董事长

1993-1995
-
Founding President, Aquacultural Engineering Society
                         水产养殖工程学会创办人及第一任会长

1990-
-
President, Aquaculture Technology, Incorporated
                         董事长，水产技术有限公司

1988-1989
-
Special Assistant, Office of International Cooperation & Development, USDA
                          特别助理，美国农业部国际合作与发展办公室

1980
-
Visiting Professor, University of California, Davis
                          访问教授，加州大学戴维斯分校

1979 - 1980
-
Co-Director, International Science and Education Council and Visiting Associate Director, International Programs and Studies Office, National Association of State Universities and Land Grant Colleges


美国州立大学协会，国际关系中心， 及美国农业部国际科学与教育委员会主任。                

1973-1974
-
Invitational Senior Fellow, Food Institute, the East-West Center
                          东西文化中心食品学院高级研究员
1964-1965
-
Visiting Professor, National Taiwan University, Taiwan
                         国立台湾大学访问教授
3.
MEMBERSHIPS IN PROFESSIONAL SOCIETIES 职业协会会员

Aquacultural Engineering Society 水产工程学会:


Founding President 创办人及第一任主席 (1993-95)



Member, Board of Directors  董事会成员(1993-96)



Chairman, Publication Committee  出版委员会主席(1996-2002)


American Institute for Medical and Biological Engineering:  Fellow, 1994

美国医学与生物工程学会，会士。

American Society of Agricultural Engineers (ASAE):  Fellow, 1980

美国农业工程协会：成员

1)
National Organization 国家性组织


Chairman, Aquacultural Engineering Committee (1977-79) and (1989-91)


水产工程小组主席。


Chairman, Graduate Instruction Committee (1971-73)


研究生教育小组主席


Vice Chairman, Graduate Instruction Committee (1970-71)


研究生教育小组副主席


Member of the following Technical Committees 以下有关的技术小组成员:

Soil Dynamics 土壤力学 (1969-72); Food Engineering Division, Steering Committee，食品工程指导小组 (1969-71); International Relations 国际关系 (1971-84, 1985-90); Education and Research Division, Steering Committee，教育与研究小组指导委员会(1971-72); Computer 计算机小组 (1977-81); Aquacultural Engineering 水产工程小组 (1977-84, 1986- )


2)
Pacific Region 太平洋地区分会 (Arizona, California, Hawaii, Nevada):  Chairman 主席(1975-76)


3)
Hawaii Section 夏威夷地区:  Secretary, Vice Chairman, Chairman, and Representative to the Engineering Joint Council, etc. 工程学会联合理事会，副主席，主席， 及秘书。

Gamma Sigma Delta (Agriculture):  President, Hawaii Chapter (1974-75)


Other Societies:


1)
Pi Mu Epsilon


2)
Sigma Xi


3)
World Aquaculture Society

4.
BUSINESS ACTIVITIES 商业活动
President, Aquaculture Technology Incorporated; basic research on algae production and extraction of antibacterial substances form marine algae, 1990 –

董事长，水产科技有限公司，从事生产藻类的基本研究和从海藻提取抗菌物质
President, Kona Bay Oyster & Shrimp Company; production of premium quality oysters and shrimp, 1996 – 1997


董事长，Kona Bay蚝与虾公司，优质的蚝与虾的生产
5.
PROFESSIONAL ACTIVITIES 职业性的活动
Registered Professional Engineer (Hawaii) 注册职业工程师（夏威夷）
Member, Editorial Board, Journal of Aquacultural Engineering, 1982–2000
水产工程期刊编辑委员会委员。
Member, Expert Panel on Agricultural Mechanization, FAO, United Nations, 1984-1990
联合国农粮组织，农业机械化专家小组成员
Member, Emerging Technologies Task Force, ASAE, 1987
美国农业工程师协会, 新兴技术专门小组成员
Associate Editor (Aquacultural Engineering/Emerging Technologies Division), ASAE, 1988-1992
联合编辑，美国农业工程协会，农业工程与新兴技术部门

Founding President, Aquacultural Engineering Society, 1993-1995.  Board member, 1993–95
美国水产工程学会创办董事长， 及董事会董事。
6.
PUBLICATIONS
6 。著作
Books:

Irrigated Rice Production Systems: Design Procedures.  Jaw-Kai Wang and Ross E. Hagan (Boulder, Colorado: Westview Press), 1980. 
水稻灌溉生产系统设计程序。作者：王兆凯和Ross E. Hagan（科罗拉多州博尔德： Westview出版社） ， 1980 。 
Taro - A Review of Colocasia esculenta and its Potentials.  Jaw-Kai Wang, author and editor (Honolulu, Hawaii: University of Hawaii Press), 1983.  400 p. 
热带芋头和它的潜力 作者：王兆凯  400页   夏威夷大学出版社出版
Aquaculture Research Needs for 2000 A.D.  Jaw-Kai Wang, editor (Redmond, 
Washington:  Aquaculture and Science reference Library Series, 
21世纪水产养殖需求的研究   作者：王兆凯1992.出版（华盛顿州雷德蒙：水产养殖和科学参考图书馆系列，Argent Chemical Laboratories 出版), 1992.，）
Technical papers: 118 papers published.  See Attached List.
技术论文： 118论文。见所附清单。
Journal of Agricultural Engineering美国农业工程师学会交流
Transactions of the American Society of Agricultural Engineers
农业工程期刊。
British Journal of Agricultural Engineering Research
英国农业工程 
Proceedings of the International Congress of Agricultural Engineering
国际农业工程期刊
Journal of the Society of Agricultural Engineers (Taiwan)
农业工程师学会杂志（台湾）
Agricultural Mechanization in Asia (Japan)
农业机械化在亚洲（日本）
Journal of the Indian Society of Agricultural Engineers
印度农业工程师学会
Journal of the World Aquaculture Society世界水产学会杂志
International Journal of Aquacultural Engineering

Proceedings of a number of international conferences

养殖工程   国际杂志  若干国际会议录用 

Patents: 专利：
1)        Continuous Cultivation of Microorganisms in Large Open Tanks in Sunlight (U.S. Serial No. 08/734,184, U. S. Patent No. 6,673,592. January 6, 2004)
1 ）日光连续培养微生物的大型开放式系统（美国编号734184分之08 ，美国专利号6673592 。 04年1月6号）
2) Fluidized Bed Production of Oyster and Other Filter Feeding Bivalve Mollusks Using Shrimp Pond Water (US Patent #5,692,455. December 2, 1997) 
2 ）流动平面生产的牡蛎和其他双壳类过滤软体动物利用虾池水摄食（美国专利号 5692455 。一九九七年12月2日） 
3) Fluidized Bed Production of Mollusks [filed in PCT 4/15/94, Australia (filed by the University of Hawaii on 4/15/94), Portugal (filed by the University of Hawaii on 10/18/95), Spain (filed by the University of Hawaii on 12/26/95), Japan (filed by the University of Hawaii on 10/19/95), Mexico (filed by the University of Hawaii on 3/29/96), and Brazil (filed by the University of Hawaii in 1996)].
3 ）流动平面生产的贝类[提交日4/15/94 ，澳大利亚（夏威夷大学的提出日4/15/94 ） ，葡萄牙（夏威夷大学提出申请日的10/18/95 ） ，西班牙（夏威夷大学的提出申请日12/26/95 ） ，日本（夏威夷大学的提出申请日10/19/95 ），墨西哥（夏威夷大学的提出申请日3/29/96 ）和巴西（夏威夷大学提出申请于1996年） 。 
4) Antibacterially Active Extracts from the Marine Algae Chaetoceros and Methods of Use (U.S. Patent #5,866,150.  February 2, 1999)

4 ）使用Antibacterially方法自动提取海藻角毛藻
（美国专利号5866150 。 1999年2月2日）

7.
CONSULTANTSHIPS国际工作经验
U.S. Army, Okinawa, 1965美国陆军，冲绳， 1965年 
Taiwan Sugar Company, 1967台湾糖业公司， 1967 
USAID (Philippines) October, December, 1973; November, 1974
美国国际开发署（菲律宾）1973年1974年 
Pacific Concrete and Rock Company, 1974 太平洋混凝土和岩石公司， 1974年 

Universe Tankships (Delaware), Inc. (Ludwig's JARI Project/Brazil), 1980-81
特拉华州宇宙公司路德维希的雅项目/巴西） ， 1980-81 

Rockefeller Foundation, 1980  洛克菲勒基金会， 1980年 

The World Bank, 1981, 1982     世界银行， 1981年， 1982年 
IFAD/World Bank, 1981农发基金/世界银行， 1981年
ABA International, Inc., 1981 ABA的国际公司， 1981年 
Orizaba, Inc., 1983       Orizaba公司， 1983年 

FAO/Agrisystems (Uganda), 1983粮农组织/ Agrisystems （乌干达）1983
Information Processing Associates, 1984信息处理协会， 1984年
County of Maui, 1984, 1985毛伊县， 1984年， 1985年
Department of State/American Society of Agricultural Consultants, International, 1985

WORDPRO, Inc., 1985外交部/美国社会农业国际顾问1985 WORDPRO公司Tamotsu Tanaka, Attorney at Law/Alexander & Baldwin, Inc., Expert Witness, Maui Water Rights Case, 1986
亚历山大与鲍德温公司律师，：毛伊岛水权案例专家证人1986年 
Agricultural Engineering Research Center, Chung-Li, Taiwan, 1993

农业工程技术研究中心，台湾， 1993年 

8.
HONORS荣誉
Engineer-of-the-Year, ASAE Pacific Region, 1976
美国农业工程师学会亚太地区工程师年度奖
ASAE Technical Paper Award (Honorable Mention), 1978
美国农业工程师学会技术论文奖（荣誉提名） 
Fellow, American Society of Agricultural Engineers, Elected 1980
研究员，美国农业工程师学会， 1980年当选 
Special Congratulatory Resolution: Senate, State of Hawaii, 13th Legislature, 1996
夏威夷州参议院第13次议会  专业表彰 1996年
Exemplary State Employee, State of Hawaii, 1986
夏威夷政府劳动模范1986年
Governor's Award for Distinguished State Service, State of Hawaii, 1990
夏威夷总督  杰出贡献人才， 1990年 
American Society of Agricultural Engineers, Kishida International Award, 1991
美国农业工程师学会，岸田国际奖， 1991年 
Fellow, American Institute for Medical & Biological Engineering, Elected 1994
美国医疗设备生物工程研究员 1994年当选
Member, National Academy of Engineering, Elected 1995
美国国家工程院院士， 1995年当选
Special Congratulatory Resolution: House of Representatives, State of Hawaii, 1996 

国家夏威夷众议院  专业表彰， 1996年
Individual Member, Leaders of Science & Technology, Appointed by the Guangdong Province, China, 2010. 广东省引进首批海内外创新科研团队、领军人才， 2010。

9.
SPECIALTIES9 专利产品
The extraction of antibacterial substances from marine algae
从海洋藻类提取抗菌物质。 

Aquacultural production systems analysis and design水产养殖生产系统的分析和设计。海洋微藻生产。.  Marine micro-algae production.  综合牡蛎/虾生产体系Integrated oyster/shrimp production system.  Biological control of disease in aquaculture production.  水产养殖生产的生物疾病控制。Pearl oyster production.珠江生产蚝油

10.
EXAMPLES OF EXPERIENCE  成功经验 

Administrative  Director, Aquaculture Program, Hawaii Institute of Tropical    Agriculture and Human Resources, CTAHR, University of Hawaii, 1990-1996.
1990-1996夏威夷大学热带农业和人力资源研究所水产养殖计划行政主任

Recipient of a Phase I Small Business Innovation Research Award (USDA) for "Development of an Economically Competitive Oyster/Shrimp Production System", 1990.

农业部第一期小企业创新研究奖 授予奖励 “发明和推进了具有经济竞争力的牡蛎/虾生产系统” ， 1990年。 

Recipient of a Phase II Small Business Innovation Research Award (USDA) for "Design and Testing of a Pilot Integrated Oyster and Shrimp Production System," 1991.

曾获农业部第二届小企业创新研究奖 “牡蛎和对虾生产系统设计和测试的综合试点” ， 1991年。
Co-Director, International Science and Education Council (ISEC), 1979. 联合主任，国际科学与教育理事会（统计教育中心） ， 1979年。
 ISEC is a Joint Council established by the Secretary of Agriculture and the President of the Association of State Universities and Land-Grant Colleges (NASULGC) to implement the many bi-national (non-aid) agricultural exchange programs, such as those between the United States and the People's Republic of China, the Soviet Union, Mexico, Japan, and others (a total of 53 programs).  ISEC is headed by the Under Secretary of Agriculture and a NASULGC representative. 统计教育中心是一个联合委员会，由农业部长和协会主席州立大学和NASULGC ，设立实施双向（非援助）许多国家的农业交流项目，如联合国同国和中华人民共和国，苏联，墨西哥，日本，和其他国家（共有53个项目） 。统计教育中心是由农业和NASULGC代表主管的。
Chairman, Agricultural Engineering Department, University of Hawaii, 1964-1975. 
64年至75年组建美国夏威夷大学农业工程系，任主席。
 Responsible for developing the department from a three-man group into a full-fledged teaching, research, and extension department with a M.S. degree program.  A new building for the department went up in 1974.
负责组织建设该系从一个3人小规摸到1974年发展成为新学系，全面领导教学、科研、推广与制定学位课程工作。

Declined an offer to become Vice President of Academic Affairs, Asian Institute of Technology (Bangkok), 1980.

亚洲技术研究所（曼谷）副总统的学术事务代表， 1980 。 

Business:商业经验

Obtained two Small Business Innovation Research (SBIR) grants from the U.S. Department of Agriculture totaling $225,000, and a matching grant of $25,000 from the State of Hawaii.  Designed and constructed an integrated oyster and shrimp production plant on the island of Hawaii.
获得美国农业部共二十二万五美金的两个小企业创新研究（ SBIR ）资助，夏威夷政府给予匹配$ 25000，夏威夷岛上设计和建造一个综合牡蛎和虾生产厂。 

President, Aquaculture Technology, Inc.  Research and development on marine micro-algae production and the extraction of antibacterial compounds from marine micro-algae.  Funded by DARPA/DOD. 由DARPA/国防部资助的水产养殖业科技公司，负责从海洋微型藻类海洋微藻的生产和提取的抗菌化合物的研究和开发。

President, Kona Bay Oyster and Shrimp Company, 1996-1997.  Obtained venture capital investment of over $600,000.  Designed and constructed an integrated aquaculture company. 1996-1997 ，担任科纳湾牡蛎和虾公司董事长获得风险资本投资超过六十零点零零万美元，设计和建造的综合养殖公司。 

Public Policy: 公共政策经验
Appointed by the Director-General of the Food and Agriculture Organization (FAO), United Nations, to its Expert Panel on Agricultural Mechanization, 1984-1990, providing advice to FAO on agricultural mechanization policy formation and implementation, and agricultural aid programs between the donor and the receiving countries.

1984 - 1990年，联合国任命粮食和农业组织（粮农组织）专家小组总干事，向粮农组织制定和实施农业机械化政策，提供我国农业机械化以及农业援助项目的捐助接收国的咨询意见
Invited to attend a conference to review China's Science and Technology Policy, 1980, organized and funded by the Chinese State Commission of Science and Technology.  The conference report was received by Mr. Deng Xiao-Ping and Minister Fang Yi. 
应邀出席1980年中国国家委员会科学和技术组织和资助一次会议，审查中国的科学和技术政策，由邓小平和方毅部长收到报告。
Reviewed and formulated objectives and strategies for the Office of International Cooperation and Development, U.S. Department of Agriculture, with special attention to possible revision of PL-480 and its effect on collaborative agricultural research and trade development, 1980.

1980年为美国农业部国际合作与发展组织战略办公室，审查和制定目标，提出要特别注意可能修订的PL - 480及其对农业科研协作和贸易的发展的影响的意见。
Development Program Management发展计划管理经验： 

Principal Investigator (Project Leader) of a team funded by USAID which (a) produced a complete feasibility study and detailed engineering layout design, with water management schemes, for the Barit River Irrigation System (Philippines, 3,000 hectares); and (b) provided basic design guidance, engineering analysis, and training of the project engineering staff for the Naga-Calabanga project (Philippines, 7,000 hectares).  Implementation of the project was funded by the Asian Development Bank.

担任由美国国际开发署资助的水管理计划项目负责人，制作了一个完整的可行性研究和详细的工程设计图，为Barit（菲律宾， 3000公顷）河灌溉系统。和工程分析和培训项目工程技术人员娜迦完成Calabanga项目（菲律宾， 7000公顷）规定基本设计。实施该项目是由亚洲开发银行。 

Principal Investigator responsible for project planning in Northern China involving land reclamation, irrigation, mechanization and cattle production.  Implementation of the project was funded by a $60 million World Bank loan.

负责在北中国，涉及土地复垦，灌溉，机械化和畜牧生产的规划，任项目首席研究员。实施该项目是世界银行贷款6000万美元。


Research Leadership: 课题领头人经验： 

规划委员会主席，水产养殖研究需求到2000年，一次国际研讨会，共同出资，由OICD /美国农业部和印度的农业研究。这次研讨会是在1988年11月在新德里举行。 

可行性研究和设计凯阿利亚基金Baitfish文化;县夏威夷毛伊岛。 

联合主席，联合美国/台湾的水产养殖车间工程与仿真，一月二十七日至二月一日， 1985年，檀香山。 

训练计划：海洋对虾生产系统设计和运行，印度尼西亚政府/亚洲开发银行， 1986-1987 。
1)
Aquacultural Engineering1 ）水产养殖工程 

Founding President of the Aquacultural Engineering Society, 1993-95.

水产养殖工程学会首席科学家， 1993-95 。
Developed a commercial integrated shrimp/oyster production system that utilizes the waste from the shrimp production to produce marine algae to feed the oysters.

发达国家用从大藻类饲养虾/牡蛎综合生产蚝油商业系统。 

Bioreactor for the production of aquatic animals and plants.  Primary research interests are in the continuous production of marine micro-algae, the extraction of antibiotics from marine micro-algae, and the development of biological disease control in marine aquatic production systems.  Primary commercial application interest is the integrated production of oysters and shrimp, where waste in shrimp production is used to produce algae to feed oysters, thus eliminating up to 80 percent of the effluent discharge problem while greatly improving the feed utilization efficiency.  A major current interest is in the development of land-based cultured black pearl production. 
水产动物和植物生产的生物反应器。初步研究获得海洋微型藻类提取抗生素连续生产，发展了海洋水产生物疾病控制体系。商业应用是综合生产牡蛎和虾，藻类用于牡蛎、虾生产饲料，消除高达百分之八十的污水排放问题，同时大大提高了饲料利用率。目前的一个主要是发展以土地为基础的养殖黑珍珠的生产技术。 

Chairman, Planning Committee, Aquaculture Research Needs for the Year 2000, an international symposium, jointly funded by the OICD/USDA and the Indian Council on Agriculture Research.  The symposium was held in November of 1988 in New Delhi.

OICD /美国农业部和印度共同组织的 到2000年的水产养殖研究需求  国际研讨会，任农业研究规划委员会主席。这次研讨会是在1988年11月在新德里举行。 

Feasibility Study and Design of the Kealia Facility for Baitfish Culture; County of Maui, Hawaii.，Co-Chairman, Joint U.S./Taiwan Workshop on Aquacultural Engineering and Simulation, January 27 - February 1, 1985, Honolulu.

1985年檀香山县夏威夷毛伊岛，凯阿利亚基金担任首席科学家，联合美国/台湾的水产养殖车间工程与Baitfish文化仿真可行性研究和设计Training program:  Marine Shrimp Production System Design and Operation, Government of Indonesia/Asia Development Bank, 1986-1987. 
1986-1987印度尼西亚政府/亚洲开发银行训练计划：海洋对虾生产系统设计和运行，
2) Root Crops根茎作物
Principal Investigator of a multidisciplinary research team with a basic goal of developing the necessary technology for the improvement of root crops production in the tropics.  The project was supported by USDA under Section 406 of the Food for Peace Act with an average annual grant of $120,000.  The project began in 1975 and terminated in 1982.  Team members included agricultural economists, entomologists, agronomists, pathologists, food technologists, and agricultural engineers.

美国农业部支持一项目多学科研究小组首席调查员，以改善发展中国家在热带地区必要的作物根系生产技术作为基本目标。该项目是由406粮食换和平法平均每年拨款120000 资助的。于1975年开始于1982年终止。小组成员包括农业经济学家，昆虫学家，农学家，病理学家，食品科技，农业工程师。 

3)
Rice Irrigation System Design水稻灌溉系统的设计经验
Principal Investigator for a multidisciplinary team that developed new design formulae and procedures, which significantly improved the present procedure of paddy rice irrigation system design.

任多学科小组首席研究员，制定了新的设计公式和程序，大大提高了的水稻灌溉系统程序设计。 


Project Appraisal and Business Development: 项目评估业务和外事活动： 

Member, World Bank Northern China project appraisal mission, May/June 1981.
5月/ 6月至1981年期间，世界银行中国北方项目评估成员
Member, IFAD/World Bank Northern China project appraisal mission, July 1981.
1981年7月农发基金/世界银行中国北方项目评估成员

Member, World Bank Heilongjiang Grain Base project appraisal mission, February/March 1982. 1982年3月世界银行黑龙江省商品粮基地项目评估成员
Leader, U.S. Delegation on Agricultural Machinery Management and Utilization to the People's Republic of China, June 1981.
1981年6月美国农机管理和应用代表团团长访问中华人民共和国。 

Principal Investigator, U.S./China collaboration project, Large Scale Agricultural Production Systems Planning and Design, 1981-85。1981至1985年美国/中国合作项目大型农业生产系统规划与设计，首席研究员

Leader, People-to-People Tropical Agriculture Delegation to the People's Republic of China, 1983.
1983年热带农业专家代表团团长，中华人民共和国中国
Conference on China's Science and Technology Policy.  Conference called by the
Chinese State Commission on Science and Technology; meeting with and briefed by Mr.
Deng Xiao Ping and Minister Fang Yi, 1983. 中国国家科学和技术委员会议，会议上受到邓小平和部长方毅接见，提出对中国的科学和技术政策的建议。

Consultant, American Society of Agricultural Consultants International/Department of State, Feasibility Study of High Fructose Corn Syrup Production in China (Shanghai Foodstuffs Industry Corporation), 1985.
美国农业协会国际顾问/外交部顾问，中国（上海食品工业总公司）可行性研究果葡糖浆生产
Awardee, Small Business Innovation Research Grant, USDA--Phase I, Development of an Economically Competitive Oyster/Shrimp Production System, 1990.
1990年，美国农业部第一届小企业创新研究获奖者，项目：发展的经济竞争力的牡蛎/虾生产系统，
Awardee, Small Business Innovation Research Grant, State of Hawaii, Development of an Economically Competitive Oyster/Shrimp Production System, 1990.夏威夷政府小企业创新研究项目获奖，开发经济竞争力的牡蛎/虾生产系统
Awardee, Small Business Innovation Research Grant, USDA--Phase II, Design and Testing of a Pilot Integrated Oyster and Shrimp Production System, 1991.

农业部小企业创新研究计划第二届获奖者，牡蛎和对虾生产系统设计和测试试点 
11.
CURRENT ACTIVITIES当前活动 

President, Aquaculture Technology, Incorporated
Professor of Biosystems Engineering, University of Hawaii
主席，水产养殖技术，公司 
教授，生物工程，美国夏威夷大学 

12.
RESEARCH GRANTS获得过研究资助 

1968至71年National Science Foundation, GK-2087, 1968-71 ($60,000) 国家科学基金会招标资助$ 60000 
Department of Agriculture:Cooperative State Research Service。Competitive Grant: 1971-73 ($90,000)
农业部国家研究协助服务招标款： 1971年至1973年（ 90 000美元）
Taro Production for Food and Feed Uses in the Tropics, 1979-83 ($495,200)
利用热带芋头生产食品和饲料1979年至1983年（四十九万五千二百美元） 
The Potential of Seedling Transplants for Vegetable Production in Hawaii, Guam, and American Samoa, 1985-87 ($26,410)在夏威夷，关岛，美属萨摩亚潜在蔬菜生产的幼苗移植， 1985-87 （二点六四一万美元） 
Multi-Cropping Strategies for Aquaculture, 1987-90 ($288,192)
多层养殖策略， 1987-90 （二十八万八千一百九十二美元） 
Factors Affecting Oyster Bed Fluidization and Oyster Growth, 1989-91 ($144,096)
动态平面对牡蛎生长的影响因素1989-91 （一四四零九六美元）
Aquafarm Structure and Size:  A Dynamic Analysis Under Uncertainty, 1989-91 ($46,051)
动态分析水产养殖场的结构和大小1989-91 （四六○五一美元） 

商务部，海赠款 
淡水虾养殖工程， 1976年至1979年（ $ 120000 ） ， 1981-82 （ $ 11000 ） ， 1982年至1983年（一二三零五美元） ， 1983-84 （ $ 16000 ） ， 1984-85 （一万五千三百五十二美元） ， 1985-86 （一万六千五百二十一美元） ， 1986 - 87 （ 15682美元） 。 
国防部： 
国防卓越中心的研究海洋科学（ CEROS ） 
自然发生的抗生素从海藻角毛藻， 1994-95 （一七一四八五美元）

The Removal of Suspended Particulates from Aquaculture Effluent, Section 406, 1990-92 ($55,190) 
Section第406 从水产养殖废水中去除悬浮颗粒物1990年至1992年（五万五千一百九美元） 

Design Criteria for a Return-Flow Fluidized Bed Oyster Production System, 1990-92 ($142,200) 动态平面分流设计标准牡蛎生产系统， 1990年至九二年（十四点二二万美元） 

Growth Rates of Pinctada maxima and Pinctada margaritifera in Fluidized Columns and Fed with Commercial Shrimp Pond Effluent, 1991-93 ($142,200) 
商业利用虾池废水动态平面和大珠母贝和珠母贝生长速率专栏1991-93 （一十四点二二万美元）
Production of Saltwater Cultured Pearls in a Land-based System, 1992-95 ($141,999)
陆上盐水养殖珍珠生产系统， 1992至1995年（一四一九九九美元） 

Rural Economic Transition Assistance – Hawaii (RETA-H)/DARPA (administered through USDA)
Rural Economic Technology Assistance Hawaii (RETA-H) Algal Antibiotics, 1998‑00 ($107,364)
夏威夷农村经济过渡时期援助（美国农业部通过）：夏威夷援助农村经济技术藻类抗生素， 1998年（一十零万七千三百六十四美元） 

Office of International Cooperation and Development

Large Scale Agricultural Production Systems Planning, (in collaboration with theMinistry of Agriculture, Animal Husbandry, and Fisheries, PRC) 1981-84 ($100,000)
1981-84中华人民共和国与农业畜牧业和渔业部国际合作与发展厅  

大型农业生产系统规划（ $ 100000 ） 

Center for Tropical and Subtropical Aquaculture

Aquaculture Effluent Discharge Program:  Project II - Effluent Treatment Processes,
1988-89 ($31,650)热带亚热带水产养殖废水排放计划-污水处理工艺88-89（三一六五〇美元） 

Commerce Department, Sea Grant Fresh Water Prawn Aquacultural Engineering, 1976-79 ($120,000), 1981-82 ($11,000), 1982-83 ($12,305), 1983-84 ($16,000), 1984-85 ($15,352), 1985-86 ($16,521), 1986-87 ($15,682). 
商务部海洋养殖资助的淡水虾海洋养殖工程
1976年至1979年（$ 120000）1981-82（$ 11000）1982年至1983年（12305美元）1983-84（$ 16000）1984-85（一万五千三百五十二美元） 1985-86 （ 16521美元）1986 - 87 （ 15682美元）
Defense Department: 

National Defense Center of Excellence for Research in Ocean Sciences (CEROS) 

Naturally Occurring Antibiotics From Marine Algae Chaetoceros, 1994-95 ($171,485)
国防部国防卓越中心的海洋科学研究（ CEROS）

海藻角毛藻天然产生抗生素的提取1994-95 （十七万一千四百八十五美元） 

Naturally Occurring Antibacterial And Antifungal Substances from Marine Algae Chaetoceros sp., Phaeodactylum tricornutum and Navicula sp., 1995-96 ($206,960) 
海藻角毛藻三角褐指藻和舟形藻天然产生抗真菌物质和抗菌剂
1995-96 （二十○万六千九百六十〇美元） 

Continuous Production of Marine Algae Chaetoceros spp. in an Open System, 1997‑00 ($440,000) 
在开放的系统连续生产的海藻角毛藻属1997年00 （四四〇 〇 〇 〇美元） 

Rural Economic Transition Assistance – Hawaii (RETA-H)/DARPA

The Development of a Commercial Antibiotic Industry in Hawaii, 1995-96 ($95,000)
夏威夷农村经济过渡时期援助（R ETA- H节）D ARPA 
在夏威夷发展商业抗生素工业1995-96 （九点五〇万美元）
Production of New Algal Antibiotics for Pre-Clinical Tests, 1997-98 ($93,950)
藻类天然新的抗生素的临床前试验1997-98 （九万三千九百五十零美元） 

Production of Algal Antibiotics, 1998-00 ($107,364) 
藻类生产抗生素类1998至1900年（一零七三六四美元）
Biosystems Technology Program (administered through USDA) 

Preclinical Testing of Novel Antibiotics Extracted from Marine Diatom Chaetoceros spp.
2000-01 ($505,000) 生物技术计划（农业部经管） 
来自海洋硅藻角毛藻属新型抗生素临床前试验2000-01 （五○五○○○美元） 

State Department, Agency for International Development
Irrigated Paddy Rice Production System (EA-C-1099, Philippines), 1975-78 ($350,000) 
国务院国际开发署 灌区水稻生产系统1975-78 （三五〇 〇 〇 〇美元） 

State of Hawaii, Department of Land and Natural Resources/Department of Planning and Economic Development and Tourism:

Aquacultural Engineering (Oyster, Freshwater Prawn), 1979-82 ($120,000), 1982-83 ($34,682), 1983-84 ($36,571), 1984 ($42,000), 1985 ($45,701), 1986 ($47,710), 1987 ($79,500), 1988 ($49,235), 1989 ($48,971), 1990 ($71,798), 1991 ($75,577), 1992 ($83,453), 1993($57,661), 1994 ($86,891), 1995 ($90,000).
夏威夷州部，国土资源部/部的规划与经济发展和旅游
水产养殖工程（牡蛎，淡水虾）1979-82（$120000）83年（三四六八二美元
83-84（三万六千五百七十一美元）1984（$42000）1985（四五七零一美元）1986年（四万七千七百十美元）1987（七点九五万美元）1988年（49235美元）1989年（ 48971美元）1990 （七万一千七百九十八美元）
1991（七五五七七美元）1992年（八三四五三美元）1993（五万七千六百六十一美元）1994（$86891美元）1995（九点〇万美元）
Oyster Production Equipment Development, 1979-81 ($15,000).
牡蛎生产设备开发1979-81（$15000）
The Effect of Depth, Harvest Frequency, and Flow Characteristics on Nutrient Stripping and Algal Production, 1985-86 ($9,983) 影响深度，收获频率，流量特性和养分的溶出和藻类生产1985-86 （九千九百八十三美元） 毛伊岛县 

County of Maui
Topminnow Baitfish Production Facility Feasibility Study, 1984 ($3,500). 
Topminnow Baitfish生产设施的可行性研究1984（三千五百美元） 。 

Topminnow Baitfish Production Facility Design Project, 1985-86($65,000)
Topminnow Baitfish生产设备设计项目1985年至1986年（六点五〇 〇万美元） 。 
Hawaii Natural Energy Institute
Development of Design Criteria for Microalgal Production Systems, 1986 ($5,980), 1985-86 ($9,375) 夏威夷自然能源研究所 开发设计标准微藻生产系统1986年（五千九百八十美元）1985-86 （ 9375美元） 

An Engineering Review of Current Nori Aquaculture Practices and Analysis of Alternative Processes for Commercial Production in Hawaii Utilizing OTEC Effluent, 1987 ($3,000) 工程审查目前的紫菜养殖的实践与分析替代工艺的商业生产在夏威夷利用海洋热能转换废水， 1987 （ $ 3000 ）
Office of Hawaiian Affairs: 1994 ($28,202) 夏威夷政府事务1994年（ 28202美元） 

Hawaii Local Industry Research Grants: 

Coffee, Papaya, Macadamia Nuts, Freshwater Prawns. 

The Rockefeller Foundation, 1980-82 ($10,000) 
洛克菲勒基金会夏威夷当地工业研究补助金： 咖啡，木瓜，澳洲坚果，淡水虾。1980至1982年（ 10 000美元）
John Deere Foundation1980-83 ($21,000) 约翰迪尔基金会80至83（21 000美元） 
The Asian Development Bank, 1985 ($6,500) 亚洲开发银行1985年（6 500美元） 

13.
EDUCATION GRANTS教育补助金
National Science Foundation, GF35564, 1972

Asian Foundation, 1965

Asia Society, 1971

University of Hawaii Curriculum Innovation Grant, 1970-71

Government of Indonesia/Asian Development Bank (Training), 1986-8713 

国家科学基金会， GF35564 ， 1972 
亚洲基金会， 1965 
亚洲协会， 1971年 
夏威夷大学创新课程1970-71 
印度尼西亚政府/亚洲开发银行（训练） ， 1986-87 

14.
BUSINESS GRANTS商业赠款 

Small Business Innovation Research Grant, Phase I (USDA/SBIR), 1990

Small Business Innovation Research Grant, State of Hawaii, (Matching Grant/SBIR), 1990

Small Business Innovation Research Grant, Phase II (USDA/SBIR), 1991
小企业创新研究项目，第一阶段（美国农业部/ SBIR ） ， 1990 
小企业创新研究项目，国家夏威夷（匹配格兰特/ SBIR ） ， 1990 
小企业创新研究项目，第二阶段（美国农业部/ SBIR ） ， 1991 

15.
BIOGRAPHICAL REFERENCES15 履历证明 
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American Men and Women of Science

Who's Who in Technology Today

Who's Who in Engineering (AAES)

Who's Who in Science

Who's Who in Society

Who's Who Among Asian Americans

Outstanding People of the 20th Century

Is There an Engineer Inside of You? (A book by Celeste Baine, Bonamy Publishing, Calhoun, LA USA. ISBN 0-9664763-0-1. 1998. pp. 85-88)

Jaw-Kai Wang
 10 of 16
2010-5-17

